

Terms and Conditions

The Library provides access to digitized documents strictly for noncommercial educational, research and private purposes and makes no warranty with regard to their use for other purposes. Some of our collections are protected by copyright. Publication and/or broadcast in any form (including electronic) requires prior written permission from the Library.

Each copy of any part of this document must contain there Terms and Conditions. With the usage of the library's online system to access or download a digitized document you accept there Terms and Conditions.

Reproductions of material on the web site may not be made for or donated to other repositories, nor may be further reproduced without written permission from the Library

For reproduction requests and permissions, please contact us. If citing materials, please give proper attribution of the source.

Imprint:

Director: Mag. Renate Plöchl

Deputy director: Mag. Julian Sagmeister

Owner of medium: Oberösterreichische Landesbibliothek

Publisher: Oberösterreichische Landesbibliothek, 4021 Linz, Schillerplatz 2

Contact:

Email: [landesbibliothek\(at\)ooe.gv.at](mailto:landesbibliothek(at)ooe.gv.at)

Telephone: +43(732) 7720-53100

und gleich seinem Großvater der Fromme geheißen, bekam Steeg, während der zweite, Heinrich der Starke, Salberndkirchen erhielt. Seine Frau Barbara Gransin von Uttendorf brachte ihm Schloß Hallenberg mit in die Ehe; dorthin verlegte er 1259 seinen Wohnsitz. Im Jahre 1278 ist er gestorben und hat sein Grab im Benediktinerkloster St. Wolfgang am Mondsee gefunden. Von seinen fünf Söhnen war einer, Friedrich, Probst



Schloß Salmanskirchen um 1500. (Nach einer Handzeichnung im Hauptstaatsarchiv, Neumarkt Ser. Lit. Bd. 1, 217.)

im Kloster Berchtesgaden; ein anderer, Sigmund, war Probst in Regensburg; Albrecht bekam 1279 Salberndkirchen und heiratete eine Paulstorfferin. Albrechts Sohn und Nachfolger, Wernherr Pfäffinger, der freudige Ritter geheißen, nahm die Agnes Bienenauerin zur Gemahlin. Er wurde 1328 in Ungarn erschlagen und liegt begraben zu Raab in einem Kloster. Ihm folgte 1329 sein Sohn Stephan, welchen man den „grauen Ritter“ nannte, weil er „vor Alter ganz weiß“ geworden ist. Er ist 1361 in Salberndkirchen gestorben. Seine Frau Anna Meurlin aus dem Lande ob der Enns hatte ihm drei Söhne geschenkt: Wilhelm, Christian und Hartprecht.